

Review

**on the educational program of the speciality of bachelor's degree «5B070600 –
Geology and exploration of mineral deposits»**

Peer-reviewed educational program in the specialty «5B070600 – Geology and exploration of mineral deposits» was developed in correspondence with the Education act of the Republic of Kazakhstan, National program of industrial and innovative development of the Republic of Kazakhstan, national obligatory for all education standard of bachelor degree of the Republic of Kazakhstan, working curriculum in bachelor's degree speciality «5B070600 – Geology and exploration of mineral deposits», National qualification framework, professional standards and agreed with the Dublin descriptors and the European qualification framework.

The content of the educational program is aimed at training highly qualified, competitive specialists in the field of geology, searching and exploration of mineral deposits for geological enterprises, that implementing subsoil use at all stages of exploration and production of research and design institutions, universities and national supervision bodies for the rational use and protection subsoil, meeting the requirements of the modern market and international standards.

The reviewed program includes: the competences of the graduate of the bachelor's educational program, formed consequently of mastering the bachelor's program; documents regulating the content and organization of the educational process in the implementation of the bachelor's program. The educational program regulates the goals, expected results, the content of the educational process, the evaluation of the quality of the graduate's preparation in this area of training. The developed educational program provides for the practical preparation of students in the form of industrial practice, which will help to form practical skills of students. Disciplines of the curriculum on the peer-reviewed educational program form the entire necessary list of general cultural and professional competences provided by the National program of industrial and innovative development of the Republic of Kazakhstan. The structure of the curriculum as a whole is logical and consistent. The content of the disciplines corresponds to the competency model of the graduate.

The graduate of bachelor's degree is awarded the «Bachelor» in this educational program «Geology and exploration of mineral deposits».

Director of LLP «Maraldy Mineral»



V.V. Malakhov

Рецензия

на образовательную программу специальности бакалавриата «5В070600 – Геология и разведка месторождений полезных ископаемых»

Рецензируемая образовательная программа по специальности «5В070600 – Геология и разведка месторождений полезных ископаемых» разработана в соответствии с Законом об образовании Республики Казахстан, Государственной программой индустриально-инновационного развития Республики Казахстан, ГОСО бакалавриата Республики Казахстан, РУП по специальности бакалавриата «5В070600 – «Геология и разведка месторождений полезных ископаемых», Национальной рамкой квалификации, профессиональными стандартами и согласована с Дублинскими дескрипторами и Европейской рамкой квалификации.

Содержание образовательной программы направлено на подготовку высококвалифицированных, конкурентоспособных специалистов в области геологии, поисков и разведки месторождений полезных ископаемых для геологических предприятий, осуществляющих недропользование на всех этапах геологоразведочного и добывающего производства научно-исследовательских и проектных учреждений, вузов и органов государственного надзора по рациональному использованию и охраны недр, отвечающих требованиям современного рынка и международным стандартам.

Рецензируемая программа включает: компетенции выпускника образовательной программы бакалавра, формируемые в результате освоения бакалаврской программы; документы, регламентирующие содержание и организацию образовательного процесса при реализации бакалаврской программы. Образовательная программа регламентирует цели, ожидаемые результаты, содержание образовательного процесса, оценку качества подготовки выпускника по данному направлению подготовки. Разработанная образовательная программа предусматривает профессионально-практическую подготовку обучающихся в виде производственной практики, который поможет сформировать практические навыки студентов. Дисциплины учебного плана по рецензируемой образовательной программе формируют весь необходимый перечень общекультурных и профессиональных компетенций, предусмотренных Государственной программой индустриально-инновационного развития Республики Казахстан. Структура учебного плана в целом логична и последовательна. Содержание дисциплин соответствует компетентностной модели выпускника.

Выпускнику бакалавриата данной образовательной программы «Геология и разведка месторождений полезных ископаемых» присваивается академическая степень «бакалавр».

Директор ТОО «Маралды Минерал»



В.В.Малахов